

Sub-committees

各分委會

The Association's four Sub-committees work through meetings as well as correspondence in order to advise the Executive Committee and the Secretariat on the response that the Association should make on current issues of importance to the maritime industry.

China Sub-committee

Chairman: Mr. Kenneth Koo

Tai Chong Cheang Steamship Co (HK) Ltd

The China Sub-committee advises the Executive Committee on issues relating to China and assists the Committee in its relations with Central Government.

Marine Sub-committee

Chairman: Mr. Bjorn Hojgaard

Anglo-Eastern Univan Group

The Marine Sub-committee debates technical issues, including ship construction and design, machinery and engine room layout, and environmental issues. Current issues include Greenhouse Gas Emissions, Ballast Water, and various ship construction and design issues. The Sub-committee also advises on current operational issues, including e-Navigation, Electronic Charts, Maritime Security and LRIT, ISM Code, Lifeboat release hooks and other On-board Safety issues.

Maritime Education and Training (MET) Sub-committee

Chairman: Mr. Jack Hsu

Oak Maritime (Hong Kong) Inc Ltd

The Maritime Education and Training (MET) Sub-committee discusses current Manning and Training, Labour Affairs and other issues affecting seafarers and their welfare as well as the education and training of shore staff. Current issues include the ILO Maritime Labour Convention, the revision of STCW, as well as the provision of education and training in Hong Kong and general awareness of the opportunities that the industry can provide.

Insurance and Liability Sub-committee

Chairman: Mr. Robert A. Ho

Fairmont Shipping (HK) Ltd

The Insurance and Liability Sub-committee discusses current legal and insurance issues, including Places of Refuge, Fair Treatment and Unfair Criminalisation of Seafarers, the Financial Security provisions of the Maritime Labour Convention, 2006, Sanctions, and P&I and hull insurance issues.

協會下設四個分委會，通過舉行會議和通訊的方式向執行委員會和秘書處提出協會應如何面對目前航運業重要議題的建議。

中國委員會

主席：顧建綱先生

泰昌祥輪船（香港）有限公司

中國委員會向執行委員會提出有關中國事務方面的建議，同時協助執行委員會處理與中央政府的關係。

海事委員會

主席：Bjorn Hojgaard 先生

Anglo-Eastern Univan Group

海事委員會討論有關船舶技術方面的議題，包括船舶結構和設計、船舶機械和機艙佈局以及環保問題。目前討論的議題包括：溫室氣體排放、壓艙水和其他有關船舶建造和設計的眾多議題。海事委員會亦會向執行委員會提出有關船舶經營方面的建議，包括電子導航、電子海圖顯示與資訊系統、電子海圖、海事安全保障、船舶遠端跟蹤和識別系統、國際安全管理規則、救生艇施放鉤以及其他船上安全等方面的議題。

海事教育及培訓委員會

主席：許積臯先生

和合航業（香港）有限公司

海事教育及培訓委員會除了討論有關影響船員及其福利的配員和培訓方面的議題之外，還有探討教育及培訓岸上員工等議題。目前討論的議題包括：國際海事勞工公約、STCW 公約重新修訂以及海員教育和培訓工作。此外，還有對公眾推廣航運業。

保險和責任委員會

主席：何力山先生

東昌航運（香港）有限公司

保險和責任委員會討論最新的法律和保險方面的議題。目前討論的議題包括船員收容所、船員的公平對待及不公平的刑事指控、（2006 海事勞工公約）的財政安全規訂、制裁、以及船員保賠險及船殼險等議題。